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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 26.01.2023, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 7 din 19.01.2023 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr.  7/19.01.2023. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe watsapp şi suport hârtie.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces verbal şedinţa ordinară din 30.12.2022 

2. Aprobare proces verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 09.01.2023 

3. Proiect de hotărâre privind aprobare plan de acţiuni şi lucrări de interes social ce 

vor fi executate de beneficiarii de ajutor social în anul 2023 

4. Proiect de hotărâre privind alegere preşedinte de şedinţă perioada februarie - 

aprilie 2023 

5. Proiect de hotărâre privind aprobare buget local an 2023 

6. Preuentare Raport asistenţi personali 2022 

7. Diverse 

  

Se supune la vot ordinea de zi. 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi. 

 

1. Aprobare proces verbal şedinţa ordinară din 30.12.2022 

 

Dl. Grădinaru - ştiţi că am adus la cunoştinţa dlui. primar, la punctul Diverse, situaţia de 

pe strada L16. Doreşte ca la procesul-verbal în discuţie să adauge exact ce a spus el la Diverse, 

legat de situaţia de pe str. L16, în şedinţa din 30.12.2022. 

Dl. secretar - explică că a consemnat ce a spus dumnealui în şedinţa trecută. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 
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2. Aprobare proces verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 09.01.2023 

Dl. Grădinaru - ar mai fi şi aici ceva de modificat dar trecem cu vederea de data aceasta. 

Per total este în regulă. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

 

3. Proiect de hotărâre privind aprobare plan de acţiuni şi lucrări de interes social ce 

vor fi executate de beneficiarii de ajutor social în anul 2023 

 

Dl.. primar - prezintă proiectul de hotărâre. Se ştie că trebuie întocmit acest plan, cu aceste 

lucrări, deşi nu avem beneficiari foarte mulţi. Mare parte sunt cu scutire medicală. Dl. 

viceprimar are evidenţa orelor. A fost înaintat la comisii.  

Dl. Angheluşi - este doar un formalism, se prevede că trebuie făcut în lege şi asta e. Nu 

avem ce face, trebuie să-l elaborăm şi să-l aprobăm. 

 Dl. Grădinaru - câte persoane beneficiare de ajutor social avem? 

Dl. primar - sunt 19 persoane şi 2două persoane în curs de analiză. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

 

4. Proiect de hotărâre privind alegere preşedinte de şedinţă perioada februarie - 

aprilie 2023 

 

Dl. Dreţcanu - propune pe dna. Rîmniceanu Adriana. 

 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobare buget local an 2023 
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Dl. primar- anual se aprobă bugetul local al comunei. Anul acesta s-a reuşit supunerea 

spre analiză şi aprobare chiar în luna ianuarie, un lucru bun. Nu s-a mai întâmplat demult să fie 

supus aprobării aşa repede. A fost întocmit de ordonatorul de credite împreună cu personal 

specializat din aparatul de specialitate. Este un buget echilibrat. A fost înaintat şi comisiilor de 

specialitate. 

Dl. Angheluşi - ştim că după ce se aprobă în Parlament, urmează să aprobăm şi noi acest 

buget local. Sunt nişte paşi de parcurs. A fost pus în dezbatere publică, nu au fost 

amendamentre depuse. Dar se pot depune şi acum de către consilierii locali, ca recomandări. 

Persoanele din cadrul primăriei, cu experienţa necesară, au întocmit acest proiect zic eu 

justificat. S-a găsit orice posibilitate de a aduce bani la buget. 

Dl. Grădinaru - referitor la ce spunea dl. Angheluşi. Când am afirmat la începutul şedinţe 

că mă grăbesc şi vreau să trecem la treabă, chiar am treabă şi aşi vrea să intrăm direct la 

dezbateri. Suntem conştienţi cei din opoziţie, că orice amendamente am depune nu trec. Ce rost 

ar mai avea să depunem dacă oricum nu trec? 

Dl. Angheluşi - dar de unde ştiţi, poate trec. 

Dl. primar - dă citire din proiectul de hotărâre privind bugetul local, prezentând sumele 

propuse a fi aprobate. Prezintă şi celelalte articole din proiectul de hotărâre cu privire la 

obiectivele de investiţii propuse, utilizarea sumelor din excedent, plata salubrizării şi bugetul 

instituşiilor publice finanţate integral sau parţial de la bugetul local. Este în continuare o 

problemă cu plata salubrizării, suntem nevoiţi să suportăm diferenţa necesară pentru plata 

salubrizării din begetul local. 

Dl. Grădinaru - trebuie căutată o soluţie cu privire la această problemă. Este acum legea 

aprobată cu privire la PET-urile de plastic, fiind obligaţi agenţii economici să preia aceste 

ambalaje de plastic. Poate nu vor mai fi duse la tomberon. 

Dl. primar - invită pe dna. Nistor Lucia, şefa biroului contabil să prezinte bugetul, pe 

capitole. 

Dna. Nistor prezintă bugetul pe capitole, pentru a se supune la vot pe fiecare capitol şi 

ulterior per ansamblu. Bugetul are două părţi: funcţionare şi dezvoltare. Dna. citeşte şi explică 

modul de estimare al sumelor necesare cât şi pentru ce sunt aceste sume, la fiecare capitol în 

parte. Estimarea s-a făcut după necesarul de anul trecut. 

 

Cap. 51 - autorităţi executive. 

Se dă citire sumelor prinse şi modul de fundamentare, cum ar fi: materiale curaţenie, 

materiale de la Dedeman, Ria, activităţi de arhivare, sistem de plăţi online, verifcare 

stingătoare, serbarea de iarnă, Ziua comunei, activităţi de vidanjare, audit, etc. 

Dl. Grădinaru - aţi spus că aţi căutat să ţineţi de anul trecut. Văd aici nişte măriri, la 

bunuri şi servicii de 30.000, la carburanţi 8.000 lei. 

Dna. Nistor - am prins pentru serviciile de plată online şi pentru arhivare, la 20.01.30. 

Se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 54 - rezerva bugetară, 20.000 lei 

Dl. primar - nu am avut nevoie până acum să-i folosim. 
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Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 61 - cheltuieli pentru ordine şi siguranţă 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 65 - Învăţământ 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 66 - servicii sănătate publică 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 67 - Sport 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 68 - asistenţă socială 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 70 - Gospodărire comunală 

Dl. Grădinaru - în legătură cu carburanţii, sunt plăcut surprins să văd că în acest buget, 

deşi am achiziţionat în 2022 încă un autoturism, sunt prinşi bani mai puţini. Probabil se va mai 

completa suma la rectificări. Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 74 - salubrizare 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 84 - Drumuri şi poduri 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Secţiunea dezvoltare 

Cap. 51 

Avem 4 obiective de investiţii. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Cap. 61  

Se doreşte cumpărarea unui aparat de respirat, sperăm să reuşim. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Cap. 65 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Cap. 67 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Cap. 70 

Un obiectiv major este realizare PUG. 
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Dl. primar: avem deja semnat contractul. Trebuie să facem 2 staţii de încărcare maşini 

electrice. Trebuie să vedem unde vor fi amplasate. Sunt binevenite propuneri. Trebuie puse 

undeva la drum. Mai avem şi parcul fotovoltaic, am făcut şi dezmembrarea terenului. 

Dl. Grădinaru - la modernizare iluminat public stradal la ce proiect v-aţi mai gândit? 

Dl. primar - tot pe AFM. Ei asigură banii cel mai repede. Ar fi vorba de lămpi pe stâlpii 

unde nu sunt. 

Dl. Grădinaru - trebuie căutată o soluţie legat de iluminatul public, să scădem costurile.  

Dl. primar - parcul fotovoltaic ar fi o soluţie. Sunt formule de calcul exacte pentru 

necesarul de curent generat de parcul fotovoltaic. 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Cap. 84 

Dl. Grădinaru - tot prindem bani la modernizare drumuri de exploataţie, prin măsura 43. 

Dl. primar - măsura 43 sunt drumuri prin fonduri europene. Încă este în vigoare. Avem 

studiu făcut şi aşteptăm să depunem, poate reuşim şi noi. Până acum s-au luat cu 100 de puncte 

şi ulterior cu mai puţine. S-au luat şi cu 95 după aia, sperăm şi noi. Singurii care sunt plătiţi 

sunt cei care fac studiu topo şi geo. Restul nu primesc bani până nu se aprobă proiectul, să ştiţi! 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot bugetul integral. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

6. Raport activitate asistenţi personali 2022 

Dl. secretar - A fost înaintat tuturor consilierilor pentru a lua la cunoştinţă despre acesta. 

Se ia act de acest raport. Asistenta socială îşi face datoria şi urmăreşte activitatea acestora. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

7. Diverse -  

 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL AL COMUNEI,  

   LUCA PETRONELA                         LUNGU CORNEL 


